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Kaj se dogaja s Kališčem 
Že spomladi je mnoge zanimalo, ali je Planinski dom na Kališču odprt. Podobno vprašanje se je 
nedavno pojavilo na strani Kališče na Facebooku, ko naj bi se začela nova sezona Kluba ljubiteljev 
Kališča Kljuka, ki sicer s svojimi rednimi obiski skrbijo, da Kališče tudi pozimi ne sameva. 

ALENKA BRUN 

Kranj - Po odgovore smo se 
obrnili na lastnika doma na 
Kališfu, Planinsko društvo 
Kranj, oziroma predsednika 
društva Primoža Černilca. 
Mimogrede smo ga povpra
šali še o tem, kako napredu
je obnova Kranjske koce na 
Ledinah. Povedal je, da ima
jo za izvedbo del vse prip
ravljeno, a izvajalci. zamuja
jo. Bili so tudi zasedeni., tako 
kot so bili helikopterski pole
ti vojske na planinske domo
ve ustavljeni. za dolocen čas, 
ker je bila avgusta prioriteta 
pomoc na poplavljenih ob
močjih. »Nedama ujma je 
precej pripomogla k zamiku 
začetka del,« je pojasnil Cer
ni.lec. Dela bodo tako stekla 
ta mesec, a kljub temu koca 
še ne bo kmalu nared za gos
te, bi  bila pa lahko odprta, če 
bi zaključili vsaj dela v not
ranjosti. ,Kar se tiče oken, 
fasade in izolacije, elektrar
ne, novih oziroma dodatnih 
električnih panelov, lahko to 
delo poteka tudi po tem, ko 
ima koca že urejene toaletne 
prostore, je voda pitna, či.s
tilna naprava sanirana,« je 

nadaljeval, a glede na trenu
tno situacijo bo koča prihod
nje leto verjetno odprta �o 
kot letos. 

Iščejo novega oskrbnika 
oz. najemnika 

Kaj pa se dogaja s Kališ: 
čem, smo radovedni. Med 
drugirn smo nedavno na 
spletni strani PD Konj opa
zili tudi obvestilo, da v dru
štvu iščejo novega oskrbnika 
oziroma 'najemnika Planin
skega doma na Kališfu. 

Predsednik društva pojas
ni., da so pred poletjem pro 

. sili zadnjega najemnika, ali 
bi lahko čez poletje poskrbel, 
da bi bil dom odprt, in jim je 
ugodil. Zdaj pa je tudi on zak. 
ljučil. Vtemčasusovdruštvu 
iskali novega oskrbnika ozi
roma najemnika, dobili celo 
nekoga, ki je deloval resno, 
a si je tik pred podpisom po
godbe premisli. » Tako da 
ponomo iščemo,« ni Primož 
Cernilec prav nič navdušen, 
da so spet na začetku. Pouda
ri., da ljudi za delo v planin
skih domovih ni več. »Nih
če ne gre več gor, ker bi bil 
rad tam ali pa ker je pri.paden 
nekemu društvu, goram ali 

prostovoljstvu, navsezadnje 
ljudem; večino zanima samo 
še zaslužek,« je jasen z otož
nostjo v glasu. Slika na Kali
šču pravzaprav odseva sliko 
Sloveni.je, saj je realnost taka, 
da iščejo več kot sto oskrbni.
kov gorskih in planinskih 
koc, nadaljuje. » V Sloveni
ji na tem področju nasta
ja velik problem in društva 
sama enostavno ne lxxlo več 
zmogla. Ljudje res niso več 
kot včasih ... « še doda. 

Da jeplaninskidom na Ka
lišču v slabem stanju, o tem 
čivkajo že vrabci, mu reče
mo. Ne zanika. Našteje, kaj 
vse so s prijatelji. iz društva 
in markacisti prostovoljno 
že naredili, a so predvsem 
»pollikali«. Kališče v bistvu 
potrebuje nov objekt, meni. 
»Največji. problem so elek
trična napeljava, vodna in
štalacija, odtoki, či.stilno na
pravo je treba sanirati ... « Či
stilna naprava bo pri.šla na 
"':slo prva že zaradi zakon
skih določil, proces je po
doben tistemu na Ledinah, 
tako da s tem izkušnje že 
imajo. Seznani pa nas, da je 
idejni projekt za nov dom na 
Kališču že nekaj let narejen, 

na preddvorski obči.ni so. 
zaprosili tudi za lokacijsko 
informacijo, vendar dokler 
za Kališče ne najdejo oskr
bnika oz. najemnika, nič ne 
pomaga, če imajo celo rezer
vi.rana sredstva in bi obno
vo lahko začeli. »Verjeh10 si.
cer ta idejni projekt takšen, 
kot je, ne bi ostal, bi pa 'šel 
skozi' z nekimi prilagodit
vami., popravki.« Razmišlja
jo tudi, da bi bil objekt mor
da celo manjši. »Lepa bi bila 
lesena planinska koča,. ne bi  
šli v smeri hotela,« razmišlja 
predsednik društva. So se pa 
že - in to tudi še načrtujejo 
- prijavili na držal'ni razpis, 
če bi se med tem našel do
nator ali investitor, pa bi ga 
tudi sprejeli z odprtimi roka
mi, je iskren Černilec. 

Tovorna žičnica 
Poleg tega, da Kališče pot

rebuje praktično novo koco, 
društvo ponovno čaka po
pravilo tovorne žičnice. Pred 
tremi leti je vanjo udarila 
strela. Ker je zgornja posta
ja dotrajana, se je naslednje 
leto temelj premaknil in je 
jeklenica padla s kolesa, se
daj pa društvo čaka že tretja 

S kampom zraslo tudi društvo 
Turistično društvo Dragočajna - Moše )e ·praznovalo petdeset let delovanja. Odločitev za samostojno 
pot je bila predvsem odziv na potrebe kampa, ki se je takrat imenoval še Zarica. 

-��'�-���-'.���-��!. ....... .. .. . . . zboru izrazili željo; da se us-
tanovi. samostojno turi.stič

Smlednik - Petdeset let de- no društvo. Razlog za ome
lovanja so s svečano aka
demijo počastili na dan ju
bileja, 6. oktobra. Zbrali 
so se v Kulturnem domu v 
Smledniku, pri »sosedih«, 
kjer so turizem razvijali že 
pred odločitvi.jo za samos
tojno "pot. 

Sledili razvoju turizma 

njeno pobudo je bil pospe
šen razvoj turizma v vasi 
Dragocajna. Pododbor m 
Smlednik ni bil več kos zah
tevnim nalogam, ki so po
gojevale delovanje in obstoj 
kampa, zato je iniciativni. 
odbor pripravil delovni pro
gram in obseg dejavnosti 
društva ter sklical ustanov

Kot je bilo predstavlje- ni občni zbor za 6. oktober 
·no, so vaščani Dragočajne - 1973. 
in Moš v zgodnjih Go. letih 
prejšnjega stoletja i.zkazova- Ustanovili tudi mladinsko 
li željo za razvoj turizma in sekcijo 
pripravljenost sodelovati pri Prvih dvajset let je bila 
tem. Vključevali so se v TD največja skrb namenje-
Smlednik, bili so nosilci za. na upravljanju in posoda-
mis� o ustanovitvi. kampa v bljanju kampa in posledič
Dragocajni. in kasneje aktiv- no tudi infrastrukturi. obeh 
ni izvajalci pri.prave prosto
ra in osnovnih pogojev za 
začetek njegovega obratova
nja. Kamp se je sprva ime
noval Zari.ca. V okviru TD 
Smlednik je bil ustanovljen 
pododbor, ki je skrbel za ra
zvoj kampa. Leta 1973 pa so 
l'aščani. \'asi Dragočajna in 
Moše na spomladanskem 

krajev, zadnjih trideset let 
pa so usmerjeni. v turistič
no vzgojo, urejanje okolja in 
organizacijo pri.reditev. Po 
prestrukturiranju društva 
in društvene lasmi.ne je 
upravljanje kampa prevzela 
novoustanovljena turistič
na zadruga. Danes društvo 
združuje okrog 150 članov, 

l'ocli pa ga predsednik Jure 
Žitnik. ,. V ponos mi je, da 
lahko predsedujem društvu 
s petdesetletno zgodovino 
- in to sploh ni težko, ker 
imam ob sebi odlično elci- • 
po, s katero je marsikaj mo
goce. V devetih letih mojega 
predsedovanja so bili vzponi 
in padci, kar je povsem nor
malno. Menim, da smo do
segli veliko, da smo se med 
seboj povezali, tudi z mlaj
ši.mi. člani, kar smo potrdi-
li z ustanovitvi.jo mladinske 
sekcije. Skupaj ustvarjamo 
dobre dogodke, prepoznav
ni smo tudi zunaj občine, so
delujemo z okolišlcimi orga
nizacijami., pomagamo drug 
drugemu in skupaj skuša
mo ustvarjati naš kraj prijet
nejši za bivanje. Vse naše ak
cije so usmerjene k zagoto
vitvi. boljšega življenja, bolj
šega vsakdana,« je med dru
gim povedal v svojem govo
ru. 

Da jedi prednikov ne 
gredo v pozabo 

Slovesnosti, ki jo je pope
stril kulturni program, sta se 

med drugi.mi udeležila tudi 
Bori.s Pirc, član upravne
ga odbora Turi.stične zveze 
Slovenije in koordinator re
gije Osrednja Slovenija, ter 
župan Medvod Nejc Smo
le. Po koncu uradnega dela, 
ki se je zaključil s podelitvi.
jo zabvai organizacijam in 
društvom v kraju in širše, je 
sledilo še druženje, nato pa 
so člane društva čakale zad
nje pri.prave na njihovo naj
večjo prireditev: Slovenski 
dan v Dragocajni, ki je v ne
deljo znova pri.vabil množi
coobiskovalcev.•Toje že 16. 
pri.reditev, ki združuje tako 
mlade kot starejše člane na
šega društva, tako ženske 
kot moške. Pripravljenih je 
več kot štirideset- različnih 
jedi, od slanega do sladkega, 
jedi na žlico ... Vse jedi damo 
obiskovalcem v pokušino. 
Skrbimo za to, da jedi, ki so 
jih pripravljali naši predniki, 
ne gredo v pozabo, da ljud
je vidijo, kaj vse so včasih 
jedli. Sodelujejo tudi druga 
drušM in organizacije, vsa
ka se predstavi. na svoj na
čin,« je pojasnil Žitnik. 

Planinski dom na Kališču stoji na razglednem grebenu 
južno od Bašeljskega vrha. Je izjemno priljubljena točka 
planincev in gornikov ter eno od izhodišč za obisk Storžiča. 
J Foto; K!1vdiJ1 S11oj 

sanacija, saj žičnica spet ne 
deluje, ker se je en del steb
ra podrl, izvemo. »Društvo z 
nekaj tisočaki ne more ure
diti. vsega in tudi ne čez noc. 
Bomo šli, pogledali, popravi
li, a bo nekaj časa trajalo. Ven
dar takšno 'flikanje' ne gre v 
nedogled, zgornjo postajo bo 
pač treba na novo zgraditi.« 

Seveda se Cernileczaveda, 
da čeprav je Kališče med lju
bitelji planin in vi.sokogor-

• ja izjemno priljubljeno, se 
do njega pač ne da pri.ti z av
tomobilom. » Veliko težje je 

dostopno za oskrbnika ozi
roma najemnika, vseeno pa 
gozdna cesta pri.de precej vi
soko, tovorna žičnica mu do
stavi. 'robo' ... Ce pa gre še za 
človeka, ki ima rad naravo in 
hkrati je še pri.rocen, zna kaj 
sam popravi.ti ... Z veseljem 
P,ribodnjemu najemniku 
oziroma oskrbniku nudimo 
vso podporo: če se le najde 
kdo. Dokler pa ne najdemo 
človeka, bo dom zaprt. Zal. 
Ne gre drugače ... « zaključi 
predsednik černilec nič kaj 
veselo. 

Največji dogodek društva je Slovenski dan v Dragocajni, 
ki je v nedeljo na pokušino domačih jedi privabil veliko 
obiskovalcev. ,rot«P.ltf�� 

Jure Žitnik, predsednik TD Dragočajna - Moše, je bil na 
svečani akademiji delefen čestitk za svoje delo, ob tem pa 
je poudaril, da ob odlični ekipi, ki jo ima ob sebi, to sploh ni 
tefko. / roto: M•J• BertO<'l<tli 


